
 

 

ročník  X.         číslo 5 / 2018  

… a pokračujeme z kroniky rokem 1981 

Domov důchodců – život tady nekončí 

V Kolešovicích žije v domově důchodců 159 obyvatel. 

Stará se o ně 21 zdravotních sester, chod domova 

zajišťují uklízečky, kuchařky a další personál, celkem 

je to 46 zaměstnanců. Ubytování, stravování i lékařská 

péče je zde na vysoké úrovni. Materiální zajištění ale 

představuje jen jednu tvář domova. Tou  druhou,        

a řekněme  důležitější, jsou obyvatelé a jejich spoko-

jenost. Každý sem přichází se svým životním osudem 

plným vzpomínek na chvíle šťastné i dny hořkosti. Žijí 

tu vedle sebe lidé tiše rezignující i staříci a stařenky 

plné elánu, kteří se stále dovedou radovat z modrého 

nebe a rozkvetlé zámecké zahrady. Není tu snadná 

práce. O tom by mohl nejlépe vyprávět kolektiv za-

městnanců a zdravotních sester, vedených vrchní se-

strou Stanislavou Hendrychovou. Při procházce domo-

vem cítíte především optimismus, dávající životu smysl 

v každém věku. O tom hovoří i vedoucí domova  F. Er-

ba.  „Jezdíme  na zájezdy, navštěvujeme nejrůznější 

kulturní pořady, jednou týdně promítáme film. Máme i 

vlastní kulturní úderku, která hraje a zpívá  při život-

ních výročích obyvatel.              

Někteří důchodci se starají o naše pomocné hospodář-

ství a zahradu. Na jaře začneme zase vytápět skleník, 

kde pěstujeme zeleninu a květiny. Dobře nám pracuje 

pod vedením E. Ehrenreitcha  výbor obyvatel.            

B. Čerych  se stará o knihovnu, máme i vlastní kroniku,  

do které  bývalý učitel V. Kubík zachycuje život ústa- 

 

vu. Televizní a rozhlasové přijímače jsou samozřej-

mostí. Naši obyvatelé mají zájem o dění ve světě. Sle-

dují tisk a někteří předčítají těm,  kteří hůře vidí. Ne, 

život tady nekončí. Jen trochu zvolnil tempo a nabízí 

více času na zasloužilý odpočinek. Kdo chce být ale 

užitečný i lidem kolem sebe, může i tady. A je to 

správné. Vždyť s přibývajícími léty má každý den, 

hodina i minuta dvojnásobnou cenu“, dodává vedoucí  

František Erba. Domov důchodců Kolešovice byl v roce 

1980 vyhodnocen na našem okrese  jako nejlepší 

v soutěži těchto zařízení /Rakovník, Nové Strašecí, 

Jesenice/. Vedení domova se tady dobře stará o sou-

stavné zlepšování životního prostředí. Loni bylo vymě-

něno 70 oken, byla opravena fasáda správní budovy, 

rozvodna vody, malovalo se a lakovalo, To za plného 

provozu. Pracují zde 2 kolektivy BSP, držitelé bronzo-

vých odznaků. Brigáda R. Rychtaříkové žádá letos o 

stříbrné odznaky a kolektiv  V. Kučerové  ji bude brzo 

následovat. Členky brigád zajišťují nepřetržitý a ply-

nulý provoz domova i při zvýšené nemocnosti. Pomáhají 

SPOZ v obci při vítání občánků. Individuální závazky 

zaměřily letos na brigádnickou pomoc při úpravě pro-

středí, pomoc v zemědělství, sběr odpadových surovin 

a úsporu energie a paliv. Loni odpracovali členové bri-

gád v domově 370 hodin, v zemědělství 700 hodin, 

sebrali 736 kg papíru, 300 kg textilu, 5900kg železa a 

68 kg peří. Socialistická soutěž přináší dobré výsledky 

a to je hlavní důvod, proč tady v současné době při-

pravují založení dalšího kolektivu.   - li -                                                                     

Babí léto 

 

Letní prázdniny jsou nenávratně pryč, ale léto trvá dál. Letos jsme si ho užili plnou mě-

rou. Podle meteorologů nejteplejší od roku 1961. Silně mi připomnělo léta mého dětství, 

kdy jsme běhali celé prázdniny jen v trenkách a tričku a schovávali se před sluníčkem, 

abychom se nespálili. O takovém létu jsem vyprávěla dětem. Usmívaly se a nevěřily. Až 

letos. Vysedávání venku dlouho do noci, přes poledne v klidu doma, procházky jen 

v podvečer. Prostě to „staré“ dobré léto. Teď nám nastoupilo léto ne tak úmorné, jemněj-

ší, klidné, s chladnějšími nocemi, - „babí“ léto. Vlaštovky se už před čtrnácti dny vydaly 

na cestu, listí začíná mít teplé barvy, les nám možná ještě nabídne i houby, rozkvetly 

ocúny. A to už pak nastoupí podzim, s chutí pečených brambor v popelu /ne chroupáním 

chipsů/, s vůní kouře .  S létáním draků, /ne koupených v supermarketech, ale vyrobe-

ných s tatínkem nebo s dědečkem/. Tak si ten letošní podzim řádně užijte! 

          -  li  - 



 

Obecní úřad informuje  - činnost zastupitelstva obce  

Informace z pracovní porady, která se konala dne 30. července 2018 na OÚ Kolešovice 

Přítomni: M. Brabcová, M. Dvořák, J. Hrenáková, J. Kovář, J. Lenochová, J. Leško,    

- Starosta obce podal zprávu ve věci rekonstrukce sociálního zařízení ve výstavním areálu ČSCH ZO Kolešovice. 

Přestože bylo s předstihem provedeno výběrové řízení na dodavatele stavebních prací, tak se situace na trhu vyvíjí 

tak, že firmy mají práce dostatek a z tohoto důvodu byla podána pouze jedna nabídka, a protože mají málo kvalifi-

kovaných pracovníků, nedaří se jim plnit sjednané termíny, čímž se nasmlouvané zakázky oddalují na pozdější do-

bu. Z těchto důvodů nebyly zatím stavební práce zahájeny a podle sdělení dodavatele, firmy Drops Group Jesenice, 

nebude možné rekonstrukci stihnout do začátku podzimní výstavy, která se bude konat 13. a 14. října 2018. Na zá-

kladě těchto skutečností sdělil zastupitel a člen ČSCH Jan Leško, že toto bylo projednáno na schůzi ČSCH a chova-

telé sami navrhují, aby byla rekonstrukce sociálního zařízení přesunuta na rok 2019 a s pracemi se započalo na jaře 

příštího roku. Zastupitelé s tímto postupem souhlasí. Bude však nutné znova v zastupitelstvu projednat a schválit 

dotaci z rozpočtu na rok 2019.                         

- Starosta zastupitelům předložil žádost o finanční příspěvek na činnost SHVPL Kolešovice ve výši 20.000,- Kč na 

zabezpečení akce „Slet modelů letadel československých pilotů“, která se bude konat na polním letišti 

v Kolešovicích v sobotu 22. září 2018. Zastupitelé souhlasí s poskytnutím příspěvku na akci Kolešovického spolku 

k 700. výročí založení obce v požadované výši.                       

-  Starosta podal informaci, že k 30. 7. 2018 byla podána žádost o dotaci na SFŽP na akci „Předcházení vzniku bio-

logicky rozložitelných a textilních odpadů v obci Kolešovice“. Podrobný rozpočet projektu zahrnuje 167 komposté-

rů a vybavení sběrného místa na veřejném prostranství jedním kontejnerem na textilní odpad. Počet kompostérů a 

jejich objem byl zjištěn na základě ankety, která proběhla mezi občany v minulých měsících. Pokud by obec byla 

v dotačním řízení úspěšná, proběhlo by předání kompostérů občanům v roce 2019.                 

- V pondělí 30. července 2018 bylo nutné zajistit prostřednictvím firmy Ravos Rakovník dodávku vody do studně 

na hřbitově v Kolešovicích. V důsledku dlouhodobého sucha již ve studni žádná voda nebyla.                   

-  Na základě Oznámení o rozhodnutí Zastupitelstva Středočeského kraje, bylo schváleno obci Kolešovice poskyt-

nutí dotace ve výši 2.222.508,- Kč na akci Kolešovice, Heřmanov a Zderaz – vodovod“ ze Středočeského struktu-

rálního fondu. Přijetí dotace a uzavření veřejnoprávní smlouvy s poskytovatelem bude projednáno na nejbližším 

veřejném zasedání Zastupitelstva obce Kolešovice.                                  

- V obci byly zahájeny stavební práce na uložení elektrických vodičů do země v ulici na Kněževes a do obou ulic 

na Podskale. Firma,  provádějící tyto práce byla zároveň oslovena se žádostí o předložení cenové nabídky na rekon-

strukci veřejného osvětlení v této lokalitě. Jednalo by se o uložení nových kabelů do země a umístění nových stožá-

rů, včetně instalace osvětlovacích těles. Rekonstrukci veřejného osvětlení bude hradit obec ze svého rozpočtu.           

- Starosta obce podal zprávu týkající se akce „ Kolešovice, Heřmanov a Zderaz – vodovod“. Koncem července jsem 

byl telefonicky kontaktován ředitelem sekce řízení OPŽP na Státním fondu životního prostředí Mgr. Martinem Ku-

bicou kvůli váznoucí komunikaci s administrátorem dotace. Pro zdárné pokračování administrace přidělení dotace 

bylo s ním dohodnuto, že podám žádost o prodloužení termínu pro předání požadovaných dokladů do 31. 12. 2018, 

což jsem 24. 7. 2018 učinil. Hned 1. 8. 2018 nám byla tato žádost schválena. Dále mi sdělil, že i přes naše vyjádření 

ke snížení dotace, která byla krácena o 25% (tj. 9 mil. Kč) z toho důvodu, že právníci fondu zjistili porušení zákona 

o veřejných zakázkách, ve kterém s postupem fondu nesouhlasíme, má informaci z MŽP, ke kterému byl náš ne-

souhlas s postupem fondu doručen, že udělená sankce bude potvrzena. Proto, aby MŽP mohlo v této věci vydat 

rozhodnutí, bylo po obci požadováno další doložení informací o uznatelných či neuznatelných nákladech. Abych 

tuto záležitost urychlil, vypracoval jsem Dohodu o ukončení Smlouvy o dílo se zhotovitelem stavby vodovodu. 

Stávající smlouva musela být ukončena z důvodu záměru vypsání nového zadávacího řízení. SFŽP tento postup 

akceptuje a po předložení uzavřené Dohody a předání informace o zahájení nového výběru zhotovitele stavby, bude 

řízení MŽP ve věci udělené sankce odloženo. Dále jsem zastupitelům oznámil, že jsem zahájil práce na podání žá-

dosti o dotaci na vodovod do programu Ministerstva zemědělství. V tomto programu nejsou stanoveny tak přísné 

podmínky jako je tomu u SFŽP, přičemž dotace je poskytována v přibližně stejné výši.  

Zápis z pracovní porady konané 27. srpna 2018 na OÚ Kolešovice 

Přítomni: M. Brabcová, J. Poděbradská, J. Lenochová M. Dvořák, J. Hrenáková, J. Kovář,     

- Obec Kolešovice obdržela Oznámení o rozhodnutí Zastupitelstva Středočeského kraje ve věci žádosti o poskytnutí 

dotace z rozpočtu Středočeského kraje ze Středočeského infrastrukturního fondu na projekt „Kolešovice, Heřmanov 

a Zderaz – vodovod“ ve výši 2.222.508,- Kč. Přijetí dotace bude jedním bodem veřejného zasedání.                 

- Starosta zastupitele seznámil s termínem a návrhem programu veřejného zasedání, které se bude konat 11. září 

2018 od 19 hodin na přísálí kulturního domu. Program zasedání je následující: zahájení, činnost zastupitelstva, pro-

jednání přijetí dotace ze Středočeského kraje na akci „Kolešovice, Heřmanov a Zderaz – vodovod“, pořízení nové-

ho územního plánu, projednání rozpočtového opatření, Vodovod Kolešovice, Heřmanov a Zderaz – projednání do-

tačních možností (SFŽP, MZe ČR), různé, diskuse a závěr. Zastupitelé s navrženým programem souhlasili.  



 

 

 Lístečky z obce 

☺ Naposledy přijel historický motorový vláček v sobotu 25. srpna. V letošním horkém a suchém 

létě nahradil parní lokomotivy. Ty vzhledem k nebezpečí požárů odpočívaly v depu. Objevily 

se jen začátkem sezóny.   

☺ Poslední veřejné zasedání současného zastupitelstva se konalo v úterý 11. září 2018.  Další 

veřejné zasedání proběhne po volbách v říjnu 2018.   

☺ Z technických důvodů vám v tomto čísle Kolešovických  listů nepřinášíme informace o počasí. 

☺ Volby do Zastupitelstva obce Kolešovice se konají v pátek 5. 10. 2018 od 14 do 22 hodin a v 

sobotu 6. 10. 2018 od 8 do 14 hodin. Volební lístky obdrží voliči nejdéle tři dny před konáním 

voleb.                                                - jp - 

Poděkování zachráncům dětí. 

Jménem obce Kolešovice a jejích občanů velmi děkuji všem lidem, kteří poskytli pomoc při 

záchraně dvou dětí topících se ve hluboké studni. Tato událost se stala v sobotu 15. září. 

Druhý den jsem od rána přemýšlel, jakým způsobem by obec mohla ocenit zejména dva na-

še spoluobčany, kteří se zásadním způsobem zasloužili o záchranu života obou dětí. K tomu 

jsem potřeboval hovořit s oběma zachránci. V úterý při schůzkách s nimi bylo domluveno 

ocenění dle jejich přání. 

       Martin Dvořák     

Uplynulé volební období bylo zahájeno 4. 11. 2014 usta-

vujícím zasedáním ZO a proběhlo v něm 27 veřejných 

zasedání a 37 porad starosty obce. Znamená to, že zastu-

pitelé se sešli k jednání v průměru každé 3 týdny. Za 

tuto jejich pracovitost a odpovědnost při spravování ob-

ce jim velmi děkuji.  

Investiční akce obce: 

Rok 2014  

- zateplení kulturního domu za 3,5 mil. Kč. Na tuto akci 

obec obdržela dotaci ze SFŽP ve výši 73%.  

Rok 2015 

- dokončena výstavba splaškové kanalizace A,C a D 

v hodnotě 14 mil. Kč. Dotace MZe činila 8,5 mil Kč a 

spoluúčast obce hrazená z úvěru u ČS a. s. 5,5 mil Kč.  

 

- výměna střešní krytiny na budově MŠ za 1 mil. Kč,            

z toho mimořádná dotace od Středočeského kraje byla 

ve výši 935 tisíc Kč.  

- zateplení budov ZŠ a družiny v hodnotě díla 5,7 mil. 

Kč. Na tuto akci obec obdržela dotaci ze SFŽP ve výši 

73%. 

Rok 2016 

- rekonstrukce šaten TJ ČLK v hodnotě 0,5 mil. Kč 

- rekonstrukce sociálních zařízení ZŠ a družiny za celko-

vou cenu 2,3 mil. Kč. Na tuto akci obec obdržela dotaci 

od Středočeského kraje ve výši 1,65 mil. Kč 

- rekonstrukce vytápění ZŠ v hodnotě 0,87 mil. Kč 

Rok 2017 

- pořízení požární automobilové cisterny a nutná rekon-

strukce požární zbrojnice 1 mil. Kč 

Po celou dobu volebního období byla řešena výstavba vodovodu pro naše obce. Pro informaci, práce na vodovodu 

v této podobě začaly již koncem roku 2012. Bohužel, vzhledem k náročné administraci prací na potřebných doku-

mentacích a žádosti o dotaci ze SFŽP, plánované zahájení stavby v únoru 2018 neproběhlo. Mě toto osobně velmi 

mrzí a těžko se mně chápe zbytečná složitost celého procesu.                        

V současné době má obec nesplacený úvěr na ČOV a kanalizaci 8 mil. Kč, a na účtech 8 mil Kč. Je možno tedy říci, 

že obec je na konci tohoto volebního období bez dluhů. Nemohu zapomenout vyjádřit velké poděkování všem spol-

kům působícím v naší obci a též jednotlivým spoluobčanům za uskutečňování pestrých forem kulturního a sportovní-

ho vyžití ve prospěch nás všech. Děkuji úředníkům obecního úřadu za spolehlivé zajištění jeho chodu, jež je nutným 

základem pro fungování obce. Děkuji zaměstnancům obce za jejich mnohdy nelehkou práci a samozřejmě všem spo-

luobčanům, kteří se podílí na údržbě veřejných prostranství a následování hodným způsobem pečují o vzhled svých 

obydlí. V neposlední řadě děkuji redakci Kolešovických listů za pravidelné informování spoluobčanů. 

V nadcházejícím volebním období čeká nově zvolené zastupitelstvo spousta práce, a to zejména výstavba vodovodu, 

jež je pro obec strategická záležitost. Proto jako rodák, občan a volič přeji obci, aby do jejího zastupitelstva byli zvo-

leni kandidáti pracovití a schopní.              Martin Dvořák.  

Zhodnocení volebního období 2014 – 2018. 



 

paní Libuše Králová   

Léto 1968 jsem trávila u našich známých 

v Holandsku. Když jsem se 20. srpna vracela , už jsem 

se domů těšila. Na letišti v Amsterodamu mi ale ozná-

mili, že mi chybí útržek od  zpáteční  letenky a že tedy 

nepoletím. Co teď? Bylo to pro mne hrozné. Slzy mi 

tekly potokem. Navrhli mi dvě řešení. Buď zaplatit 

letenku znovu nebo týden počkat, zda se útržek od le-

tenky najde. /Pečlivě doklady schovávají/. Peníze na 

letenku jsem už neměla, všechny padly na parádu, 

která tehdy u nás nebyla a na dárky. Když moji známí 

viděli jak jsem nešťastná, sáhli do peněženky a letenku 

zaplatili. Navečer jsem byla v Praze a později šťastně 

doma v Kolešovicích. Ráno před čtvrtou hodinou jsem  

 

se probudila hlukem z venku. Na ulici stály tanky a 

vojáci pokřikovali řečí, které ani nebylo rozumnět. 

Vzbudila jsem rodiče a všichni jsme zděšeně koukali, 

co se děje. Tatínek měl odjet do práce do Rakovníka 

autobusem, ale vrátil se, že autobus nejede, že nás ob-

sadili Rusové. Po včerejší hrůze na letišti další šok. 

Z těch dvou leknutí jsem dostala vysokou teplotu a 

čtrnáct dní jsem byla nemocná. Dodnes mi vrtá hla-

vou, zda třeba Holanďané už věděli co nás čeká a chtě-

li, abych se do Československa nevracela nebo to 

opravdu byla jen chyba letušky. Peníze za znovu  pro-

placenou letenku mi vrátili v plné výši. Ale až za tři 

týdny, protože obsazené letiště nefungovalo. 

Vzpomínku na osmičkový rok 1968 nám tentokrát věnovali …  

pan Bohuslav Pelikán st.   

21. srpna 1968  ve čtyři hodiny ráno jsem se probudil 

hlukem z ulice. Jezdili ruští vojáci , tanky a kolová 

vozidla. Lidé vyšli z domů, stáli na ulici – prý jsme 

byli přepadeni. Jel jsem do Hořesedel do práce na mo-

torce, tam nikde vojáci nebyli. V sobotu a v neděli jsem 

přebíral obchod Jednoty v Kolešovicích. Bylo to jedno-

duché, moc zboží v obchodě nebylo. Lidé po 21. naku-

povali do zásoby, hlavně ti starší, kteří pamatovali  

 

problémy s potravinami za války. V neděli večer jsme 

šli v Kolešovicích do kina. Kdosi přišel do sálu: „Přijeli  

Rusáci“. Před hospodou stály tanky a auta. Přestalo se 

promítat . Domů jsme šli přes pole, nikdo nevěděl co se 

bude dít. Do obchodu potom ruští vojáci chodili i na-

kupovat, u Zderazi byli skoro čtrnáct dní. Pan učitel 

Čech s nimi mluvil, říkali mu, že ani pořádně nevědí 

kde jsou, byli to záložáci – tak kolem čtyřiceti let. 

paní Jiřina Poděbradská  

V srpnu 1968 jsem se s ostatními kamarády, kteří  

bydleli v našem domě těšila do první třídy. Bydlela 

jsem s rodiči na severu Čech ve městě do kterého vedla 

jen jedna cesta. Nedalo se  tedy nikam projet. Což nás 

asi ušetřilo přesunu vojenské techniky .  Z  21. srpna si 

pamatuji  chvíli, kdy nás v noci vzbudil soused bou-

cháním na okno. Tatínek otevřel a soused křičel            

„Pusťte si televizi  obsadili Staliňák“ (Stalinovy che- 

                    

                    

mické závody v Záluží ).  Tatínek běžel pustit televizi a 

opravdu jsme viděli vojáky v přilbách u tanků, které 

stály u vchodu chemičky.  Po reportáži se sousedé sešli 

a povídali si. Ráno pak odcházeli do práce všichni 

společně.  V té době z domů zmizela čísla popisná a 

cedule s názvy ulic. Každý večer se zatahovala okna a 

nesvítily pouliční lampy.  

Pokud máte i vy zajímavou vzpomínku, budeme rádi, když se o ni s námi podělíte…      - li -  

Z myslivecké kroniky 

Zpráva z výroční členské schůze, konané 16.2. 1964 ve 14 hodin  

Zpráva hospodáře: dodávky zvěře byly splněny mimo dodávku zajíců, které jsme museli sami rozprodat. Zajíců 

bylo střeleno 366 kusů a 66 nich bylo odchyceno a odesláno do Prahy a 10 ramlíků bylo necháno pro společnost 

Kolešov. Z 66 odeslaných dva uhynuli cestou a 10 jich bylo utraceno. Takže za 54 kusů jsme dostali jako za 

chovné a za 10 jako za jatečné. 22 ramlíků jsme koupili ze Hředel a 15 z Pavlíkova. Střelilo se 6 kusů srnčího,    

3 kusy se odevzdaly. Bažantů se střelilo 68, odevzdáno bylo 36, váha 38 kg. Stav koroptví je tak nízký, že se 

vůbec nestřílely, je jich 150. Bude-li to tak pokračovat, tak se z honitby ztratí.  

V okresním sdružení v odstřelu škodné jsme se umístili jako první. Střeleno bylo 35 vran, 3 kavky,  7 sojek,     

5 krahulíků, 3 káně lesní, 2 jestřábi, 2 pytláčtí psi, 41 koček, 1 lasice, 1 tchoř a 1 liška. Střelilo se víc, ale znaky 

nebyly odevzdány.  

Jenom pro zajímavost dodáváme, že někteří živočichové, kteří byli považováni v  šedesátých letech minulého stole-

tí za škodnou, jsou v současnosti chráněnými živočichy,  krahujec, kavka a jestřáb dokonce za silně ohrožený druh . 

A podle počtu ve volné přírodě by tam měl  asi patřit i zajíc. Toho už jsem neviděla ani nepamatuji. 

                   - li - 



 

 

ROK 1917 

22.1.   Při odvodu 22.1.1917, kterého se zúčastnili 

muži narození v letech 1892 až 1898, byli v naší obci 

způsobilými shledáni: Anton Brabec, Ludvík Černý, 

František Samuel a Lederer. 

1.2.   Dvacet sedm chudých školáků dostalo po deseti 

korunách. Sponzory byly německé spolky a obce.  

11.2.  V důsledku nedostatku uhlí byla opět naše škola 

od 11.2. do 15.4. 1917 uzavřena.  

Johan  Bartl    

Četnický strážmistr v důchodu byl dne 18.2. 1917 po-

hřben v rodinné hrobce v Litvínově. Bylo mu 68 let. 

Johan Bartl se narodil 14.3 1849 v Bubenci, okres 

Český Krumlov, a navštěvoval 3 roky gymnázium v 

Krumlově. Bohužel nemohl studium dokončit, neboť se 

stal sirotkem. Ve Slavkově, okres Český Krumlov, se 

naučil od svého švagra krejčovskému řemeslu.  

Nato se přihlásil předčasně do armády, nechal se 

11.9.1869 dobrovolně odvést a sloužil v regimentu 10. 

Poté nastoupil svou zkušební službu u zemského čet-

nického komanda č. 2 v Praze a poté nastoupil službu v 

Hoře Svaté Kateřiny (okres Most) a 16.4. 1873 přešel 

k četnictvu. Působil v Mostě, Litvínově a Měcholupích. 

Za své výkony během služby obdržel pochvalné uznání 

zemského četnického komanda. Poté se dostal do Hor-

ního Jiřetína u Mostu a 3.7.1883 do šaržovní školy do 

Prahy. 25.12.1883 přišel jako velitel četnictva do Hor-

ní Blatné, 22.6.1884 do Kalku (okres Chomutov) a 1.1. 

1886 do Kolešovic. Tady zůstal až do konce roku 1898. 

Do této doby spadá zatčení široko daleko známého 

loupežníka Kajetána Kreißla. Za jeho zatčení získal 

Bartl pochvalný dekret od zemského ministerstva ob-

rany. Bartl byl v Kolešovicích známý jako sběratel 

starožitností. Jako člen a spolupracovník Městského 

muzea v Teplicích daroval nálezy z mladší doby kamen-

né, které našel na poli Okrouhlici a v okolí Kolešovic. 

Je také spoluautorem knížky: „Pravěké dějiny a dějiny 

Kolešovic“ 1. vydání z roku 1909. Když odešel do dů-

chodu, musel se porozhlédnout po vedlejším příjmu. 

Pracoval jako pokladník u Spořícího a záložního spolku 

v Lomu u Mostu, poté zase jako pokladník u uhelného 

spolku v Duchcově. Měl 14 dětí, staral se však jen o 7 

z nich.                      

10.3.  Emil Eis  z Kolešovic č.  277,  narukoval 1 0. 3.  

k polnímu regimentu č. 59. V září1917 se zúčastnil 

bojů v Karpatech, v prosinci 1917 bojů na Bukovině a 

12.10 1918 se vrátil domů.                   

15.4.  Ředitel naší školy, pan Anton Dörr, vážně      

onemocněl žlučovými kolikami, čímž byl donucen odejít 

do 31.5. na dovolenou. Během jeho nemoci vedl školu 

pan učitel Konstantin Nachtmann.  

26.4. Pod vedením pana stavitele Weitenhansla se zde 

objevilo armádní oddělení, které použilo náš největší 

zvon pro válečné účely. V následujích řádcích najdete 

popis zvonu. Nahoře pod korunou stálo v originále: 

 

Fac  mecum signum in bonum, ut videant, qui  oderunt 

me  et confundantur. (žalm 85, verš 17. Česky: učiň na 

mně znamení dobra, aby ho viděli ti, kteří mě nenávidí 

a kteří mě pohanili.)       

Uprostřed vidíme v originále obraz Marie Briefové a 

pod ním Wallisův a Götzův erb. Pod touto skupinou 

stojí nápis s mnoha řádky:  

Ex  Voto                                    

Georgii  Oliverii  de  Wallis baronis in Carrigmain.     

et uxoris  Maria Antoninae  natae  commilissae  de  

Gözen. postre  D IT U M eX Ins ULLs regnI et regIo-

niIs  sIZILae.                   

Dole na okraji zvonu:  Vetero Pragae  fudit Anton  

Schönfeld . 

Český překlad: 

Na základě slibu hraběte Georga Olivera Wallise, 

svobodného pána z Carrigmainu,  a jeho manželky Ma-

rie Antonie, narozené hraběnky von Götzen, po návra-

tu ze Sicílie, ulit v Praze – Staré město, Anton 

Schönfeld.  

Velkým písmem napsaná písmena ve 4. řádku jsou tzv. 

chronogram, pokud se na písmena díváme jako na říms-

ké číslice a spočítáme je, dostaneme rok: 1729. 188 

let doprovázel tento zvon radosti a smutky obyvatel 

Kolešovic. Průměr měl 92 cm, výšku 70 cm a vážil 480 

kg. 

 

26.4.   Ve čtvrtek 26. dubna 1917 zazněly mezi 12 a     

1 hod. na rozloučení všechny zvony, největší zvon byl 

pak mezi 2 a 4 h odpoledne sundán. Před kostelem se 

sešlo mnoho občanů a pozorovali  s napětím odebrání 

zvonu. Když se sundaval nejmenší zvon, netěšil se už 

tak velkého zájmu.  

Ten měl průměr 30 cm, výšku 30 cm a vážil 20 kg. Na 

něm byl obraz svatéhho Floriána a nápis: L.W. K. 1797. 

Velký zvon měl zákládní tón A, malý zvon D.  

              

27.4. V pátek 27.4. ráno v 8 hodin se sloužila mše – 

(jako vzpomínka na jmeniny císařovny), přičemž 

návštěvníci kostela a velký zástup dětí doprovázeli 

sundané zvony, putující do Oráčova na nádraží, až ke 

kapličce svatého Jana. Zvony byly vyfotografovány a 

pan farář Petr Pisarek nezištně poskytl snímky do 

kroniky.   

15.6. přijel do Kolešovic k biřmování pan biskup Huyn, 

primus Království českého. V pět hodin ráno se sešli 

všichni věřící, školáci a další na dvoře fary. Krátce po 

páté hodině přijeli autem pan biskup, místní farář, 

ředitel úřadu v Podbořanech, patronátní komisař, sta-

rosta Kolešovic, starosta obce Hořesedly, zástupce 

ředitele naší školy. Přivítala je místní školačka. Za 

doprovodného zpěvu vstoupil  pan biskup do kostela, 

kde pronesl slavnostní řeč. Poté požehnal věřícím a až 

do 8 hodin zpovídal. 16.6. od 6 hodin až do půl osmé 

opět zpovídal.  

Historie obce Kolešovice trochu z jiného pohledu  

Budeme pokračovat dobou od roku 1914 - 1934, přičemž 

většinu historie tvoří léta 1914-1918, 1. světová válka      

a zážitky vojáků z Kolešovic, kteří ji zažili a také přežili. 

Kronika je psaná ručně švabachem, takže pro dnešní 

generaci nečitelná, proto ji do latinky přepisuje pan   

Simon Eis, jenž byl v roce 1946 jako patnáctiletý vysídlen 

s rodinou do Saska, kam odjížděli vlakem z Jesenice.  



 

V 8 hodin jej vyzvedlo procesí přicházející z 

hraběcího zámku, kde byl ubytován. Po svaté mši 

vysokých duchovních dal ve farském dvoře audienci. 

Ve 12 hodin byla církevní vizitace, poté oběd a v 15 

hodin svaté biřmování, kterého se zúčastnilo 246 

biřmovanců. Nato následovalo procesí na místní 

hřbitov.  

22.6. biřmoval pan biskup ještě 6 italských uprchlíků 

(za války!) a přednesl slavnostní řeč v italštině. Během 

svého působení v Kolešovicích pan biskup denně od 6 

do 7.30 h zpovídal.                  

22.6. Okresní úřad v Podbořanech požádal pány učitele 

Heinricha Erbera a J. Guschla o spolupráci na statisti-

ce osevní plochy. Zároveň tímto byli až do konce 

školního roku zproštěni vyučování. Ze sedmi učitelů, 

kteří na škole učí, jich učí pouze 4.   Vyučování na 1. 

stupni školy je velmi sporadické, 3. třída už nemá 

téměř žádnou výuku.                    

24.6. Na žádost Okresního úřadu byli zvoleni do hos-

podářské rady následující páni:   Karl Wagner, Fried-

rich Voigt, Otto Neuner a Wilhelm Ullmann.                            

Ten samý den rozhodlo obecní zastupitelstvo, že daru-

je školní zvon o váze 7 až 8 kg pro válečné účely. Bude 

poslán do sběrny kovů v Podbořanech.                       

    -  JS - 

 … a takové krásné bylo léto v Kolešovických zahradách 

Slet modelů letadel československých pilotů 

 V sobotu 22. září 2018 se u příležitosti 100. výročí vzniku ČSR, 700 let obce Kolešovice a 80. výročí mobilizace 

Československé armády, uskutečnila na kolešovickém letišti leteckomodelářská akce „Slet modelů letadel čs. pilo-

tů“.  Akci bohužel nepřálo počasí, neboť v její předvečer se přihnala studená fronta s bouřkami, která s sebou přines-

la silný vítr pro den konání akce. To se odrazilo na menší účasti pilotů – modelářů a proto se na kolešovickém letišti 

sešli modeláři se svými modely především z Rakovnicka. Kromě domácího Spolku historie vojenského a policejního 

letectva, přijeli se svými modely modeláři z Rakovníka a Pavlíkova. Dva modeláři z Písku a jeden dokonce až ze 

vzdálené Olomouce. Vzhledem k silnému větru byly lety modelů značně omezeny, a proto se akce sestávala přede-

vším z výstavy modelů pod širým nebem. Na ploše letiště tak byly k vidění modely legendárních práškovačích Čme-

láků a letka dalších legendárních letounů C-11(Jak-11) z produkce domácího SHVPL. Pavlíkovští modeláři předsta-

vili další legendární letouny našich pilotů a to Supermarine Spitfire Mk.IX , na kterých létali naši letci v době 2. sv. 

války ve Velké Británii a Lavočkin La-7, na kterém naši letci bojovali pro změnu i na východní frontě. Jak Spitfire i 

Lavočkin, byly jedny z mála modelů, které se ten den dokázaly poprat i se silným větrem. 

Kromě modelů se představily i dva ultralehké letouny a to ULL Pegas, který je hangárován a provozován panem 

Tomášem Novákem z kolešovického letiště a ULL Skyleader 400, který přiletěl do Kolešovic z rakovnického aero-

klubu. 

Akci navštívilo i v tomto větrném počasí několik desítek, možná i stovka diváků, což je vzhledem k nepřízni počasí 

potěšující. Stejně tak je potěšující, že se do akce zapojilo i několik velmi malých modelářů, což je dobrým signálem 

pro další modelářskou budoucnost v Kolešovicích i v ČR. A především v tomto ohledu splnila tato akce svůj účel, 

neboť dává dětem jednu z alternativ jak zdravým a tvůrčím způsobem trávit volný čas.  

Poděkování za realizaci akce patří Obci Kolešovice, stejně jako firmě Rakochmel. Zbývá jen dodat, že na případnou 

příští akci k nám snad bude počasí příznivější. Určitě by si to jak pořadatelé, piloti modelů i diváci zasloužili. 

      Za SHVPL Kolešovice  - předseda René Černý 



 

 

Kulturní přehled, stalo se  ...  

Rockchmele  

S koncem letních prázdnin přichází 

rockový koncert , proto v sobotu 18. 

srpna odpoledne vyrostlo před míst-

ním kulturním domem zastřešené 

pódium pro kapely a připraveny 

byly lavice se stoly pro návštěvníky. 

Posedět u dobrého piva a poslech-

nout si rockovou hudbu nebo si za-

tancovat mohli místní i přespolní.  

V příjemném teplém letním podve-

čeru vystoupily všechny pozvané 

kapely (Falešná ozvěna, Five Sins a 

Cruel Joker 313).   

   -  jp  - 

Dočesná  na malé chmelnici 

Jako v předcházejících letech zasedli nadšenci  ručního  česání chmele na 

stoličky a z naší malé chmelnice mizely štoky.  Česáčům moc velké teplo 

nebylo. Možná některým bylo  trochu tepleji po vydatné klasické snídani 

jakou dostávali česáči před lety. Tak jak to bývá  na den „D“ se nám  citel-

ně ochladilo. Ale ty nejvěrnější  jsme opět viděli v plné práci a chuť dočesat 

vše jim zůstala i po dobrém obědě na kterém si pochutnali. Během dopoled-

ne probíhaly prohlídky historické sušárny a návštěvníci se mohli podívat 

jak se chmel sušil. Poslední  štoky  padly kolem  čtrnácté hodiny a pak už 

následovalo posezení u muziky pro všechny, kteří dorazili. Samozřejmě 

chladné počasí se také podepsalo na menší návštěvnosti.  Dočesná se i přes 

chladnější počasí vydařila a návštěvníci se dobře bavili. Poděkování patří 

všem, kteří  se podíleli na organizaci a zvláště děkujeme česáčům, kteří 

vydrželi do posledního štoku.     

       - jp - 

Pochod Babího léta 

Pochod Babího léta přivedl nečekaně nejméně účastníků 

od zahájení sezóny – tedy od 1.1.2018. Ať už to bylo 

počasím, začátkem školního roku, nebo tím, že jsme ces-

tovali autobusem, sešlo se nás pouhých 8 včetně malé 

Káti H. Konal se 2.9.2018, tedy opět první neděli 

v měsíci. Bylo po dešti, trochu chladněji, ale nakonec i to 

sluníčko vylezlo a místy nás dost hřálo. Start se pro ten-

tokrát přesunul od Kulturního domu na autobusovou 

zastávku, odkud jsme se nechali převézt na Olešnou, kde 

začal pravý pochod. Vyrazili jsme ke sportovnímu areá-

lu, lesní cestou do kopce k hlavní spojce mezi Rakovní-

kem a Kněževsí. Tu jsme přeběhli a lesem pokračovali 

okolo střelnice do Senomat. Následovalo malé společné 

focení. Cestou jsme posbírali pár jablek a zastavili se v nouzovské hospodě načerpat síly na další úsek trasy, kterou 

jsme nakonec zkrátili a vzali to zadem přes Přílepy do Kolešovic. Procházka to byla pěkná, vlastně po létě stačila a 

budeme se těšit na další. Děkuji všem, co se mnou drží basu        -  ep  - 

4. Cyklovýlet  

se uskutečnil 12.8.2018 a oproti trase minulé se jela tra-

sa kratší, ale náročnější (31 km). Výlet se těšil z pěkného 

a teplého počasí a účastnilo se celkem 17 cyklistů včetně 

3 dětí. Vyráželi jsme v jednu hodinu po poledni od kole-

šovického Kulturního domu pěšinkou na Zderaz, kde nás 

čekal veselý pozdrav od kamarádů z domu Závodských. 

Pokračovali jsme zarostlou polní cestou směr věznice, 

poté do kopce na Šmikousy, ale na jeho vrcholu jsme se 

stočili doleva a zadem nás to vedlo lesem na okraj ves-

ničky Bedlno. Následovalo společné foto a pokračovali 

jsme stezkou z kopce dolů k hlavnímu tahu mezi Oráčo-

vem a Jesenicí. A když to jede z kopce, musí to jet i do 

kopce, který následoval vzápětí. Typ na jeho délku ne-

mám, ale leckomu by přišel jako nekonečný. Po krátkém 

vydýchání v obci Kosobody jsme se vydali do nepozna-

ných končin směr sv. Hubert. Zanedlouho jsme „sjeli 

z cesty“ a chvíli hledali záchytný bod. Stezka se skrýva-

la v křovinách, kam se cyklista v sedle téměř nevešel. 

Poté, co se skupinka dala dohromady, jsme mohli pokra-

čovat dál. Nejednomu na Hubertovi chybělo občerstvení. 

Podívali jsme se, objeli dvůr, zanechali Elišku R. svému 

osudu a pokračovali na Soseň. Tam na vyprahlíky čekala 

první pořádná občerstvovačka. Co čert nechtěl – došlo 

pivo! Po krátkém odpočinku jsme se chystali na sjezd za 

další občerstvovačkou, tentokrát ve vesnici Oráčov. Kdo 

hospodu v novém kabátě nezná, zajeďte.    Z Oráčova 

jsme se vydali po hlavní silnici do Švihova a odtamtud 

polňačkou přes kopec a cihelnu k nám do kolešovického 

lokálu, kam už ale dojeli jen ti největší žíznivci.    

   Víc takových povedených akcí! Děkuji všem zú-

častněným za povedené odpoledne.   -  ep - 



 

5. Cyklovýlet  

Dvanáct účastníků mínus jeden se těšilo na cyklovýlet na 

hrad Krakovec, který se konal v neděli 16.9.2018. Jeden 

z nás, ač chtěl, bohužel nedokončil díky nedostatku ener-

gie. Odjížděli jsme 30 minut po dvanácté polňačkou do 

Přílep a odtamtud se soukali přes první větší kopec do 

Šanova. V Šanově na nás čekalo druhé pěkné stoupání do 

vesnice Petrovice. Tam jsme sjeli ze silnice a vydali se ke 

kostelíku a za ním stezkou pro koně na Krakov a následně 

Krakovec. Kopec obrovský, výšlap  

nikdo nedokončil, kola nás sama začala schazovat. Ale 

ten zážitek – ten bude nezapomenutelný. Po dosažení 

vrcholu nás čekala prosekaná stezka a pak výjezd z lesa 

mezi pole s krásným výhledem po kraji. Vlastně to nebylo 

tak špatné, jak se na první pohled zdálo. Sjeli jsme do 

Krakova a následně do hospůdky ke hradu, kde nás po-

hostil štědrý Miloš K. Foto před hradem na památku byla 

přímo povinnost a poté jsme pokračovali dál do vesničky 

Šípy. Ze Šípů na Všesulov a tam už jsme se začali rozdě-

lovat na ty co ještě mohou a na ty, kterým už dochází 

dech. V těchto končinách se jede buď do kopce nebo 

z něj, jinak to nejde. Nad Všesulovem jsme se opět mohli 

rozhlédnout po kraji, obloha bez mráčku, čistá jako zrca-

dlo, viditelnost na kilometry daleko. Napojili jsme se na 

turistickou žlutou barvu a pokračovali po ní až 

k Václavům. Nad obcí při sjezdu z kopce se opět mezi 

stromy vynořil parádní pohled do našeho kraje. Z Václav 

už to bylo po silnici, přes Řeřichy, Pšovlky domů do      

Kolešovic – přesněji do hospody do Kolešovic, kam jsme 

dorazili asi ve čtyři odpoledne. Kdyby měl každý z nás 

dát co kopec to pivo, tak tam sedíme ještě dnes. Výlet se 

povedl, děkuji vášnivým cyklistům za účast,                

Rosťovi Č. přiděluji post navigátora a těším se na další 

dobrodružství s vámi!                 

      

          -  ep  - 

Český svaz chovatelů, Základní organizace Kolešovice zve občany na tradiční       

podzimní výstavu králíků, holubů, drůbeže a okrasného ptactva, která se koná         

v sobotu 13.10.2018 od 8 do 16 hodin a v neděli 14.10.2018 od 8 do 14 hodin.           

V sobotu od 9 do 13 hodin bude v areálu připraveno posezení u muziky. Občerstvení 

a prodej kvalitních zvířat do chovu na místě zajištěn.  



 

 

Základní škola a Mateřská škola Kolešovice  

První den ve škole  

Prázdniny utekly a žáci se opět vrátili do svých lavic. Většina se těšila na své kamarády a někteří žáci na nové paní 

učitelky. Prvňáčky a jejich rodiče jako každý rok přivítala paní ředitelka PaedDr. V. Hartmannová a třídní učitelka 

paní A. Čechová. Čas si našli také zástupci obcí. Za zřizovatele a obec Kolešovice pan starosta M. Dvořák, za obec 

Hořesedly paní starostka J. Milerová, za obec Hořovičky pan starosta I. Fidese tradičně zástupkyně Českého svazu 

žen Kolešovice paní J. Svítková a M. Brabcová. Všichni přítomní popřáli novým žáčkům, aby se dobře učili a aby se 

jim ve škole mezi kamarády líbilo.          -  jp  - 

ORGANIZACE ŠKOLNÍHO ROKU 2018 / 2019   

Základní informace ze základní školy 

Do základní školy nastoupilo 3.září 2018 celkem 170 žáků. Z toho 96 na první stupeň a 74 na druhý stupeň. Prvňáků 

nastoupilo 20. Rakovnický bazén stále není v provozu a proto žáci v letošním školním roce jezdí plavat do Tuchlo-

vic.  

Pedagogický sbor posílily dvě paní učitelky. Paní učitelka Mgr. Dana Hlaváčková je třídní učitelkou ve  4. třídě. Paní 

učitelka Mgr. Adriena Mesárová  učí anglický jazyk na druhém stupni a ve 3. třídě. Výchovy na druhém stupni učí 

Bc. Markéta Sabová, která dosud působila na naší škole jako asistentka. 

Ve 4.třídě děti zasedly do nových lavic a v některých třídách se do oken instalovaly žaluzie. 

Podzimní prázdniny  29. a 30. 10. 2018 Velikonoční prázdniny 18. -  19. 4. 2018 

Vánoční prázdniny  22. 12. 2018 - 2. 1. 2019  Jarní prázdniny  25. 2.  -  3. 3. 2019  

Zápis do I. ročníku  5. 4. 2019 Konec školního roku  28. 6. 2019 



 

SDH informuje ...  

Náročné léto hasičů 

Léto je za námi a hasiči bilancují počty výjezdů. Je jasné, 

že bylo nejnáročnější za poslední roky. A to nejenom 

kvůli velkému navýšení počtu požárů, převážně 

v přírodním prostředí, ale také kvůli době po jakou 

horké a suché počasí v Česku panovalo. Nárůst požárů 

tak byl patrný již od začátku července a trval praktic-

ky nepřetržitě až do posledního srpnového týdne. Vy-

soké teploty navíc komplikovaly práci samotným hasi-

čům, pro které byla práce v obrovském vedru velmi fy-

zicky náročná. Desítky hasičů se přehřály, někteří skonči-

li v péči lékařů. Př i zásazích  

u požárů bylo nutné častěji hasiče střídat, dávat pozor, 

aby u nich nedocházelo k dehydrataci. Kvůli suchu bylo 

nutno v některých krajích dopravovat vodu ze vzdáleněj-

ších míst a př i lesních požárech se obecně musela voda 

dopravovat pomocí čerpadel a hadic na větší vzdálenost. 

Často pomáhaly s hašením vrtulníky. 

Letos v létě (od 1. 7. – 31. 8. 2018) vyjeli hasiči celkem 

ke 27 648 událostem, což znamená, že vyjížděli prů-

měrně 446krát denně. Dlouhodobý denní průměr přitom 

činí 305 výjezdů. Hasiči tedy museli denně vyjet k 141 

případům navíc oproti dlouhodobému průměru.  

Horské a suché léto navýšilo především počet požárů. 

Těch bylo v průběhu července a srpna 5 562. Tyto 

požáry si vyžádaly 12 lidských životů a 240 osob se při 

nich zranilo. Mezi požáry dominovaly ty v přírodním 

prostředí, takových byla zhruba polovina z celkového 

počtu, celkem 2 715. Nejčastěji hořely pole, louky a lesy.  

Kromě požárů zaznamenaly nárůst také technické 

zásahy. Těch bylo během letních prázdnin 14 920, 

tedy 278 denně (dlouhodobý denní průměr je 162). Mezi 

nimi vedou výjezdy k popadaným stromům a větvím po 

letních bouřkách, záchrana osob z výšek, hloubek nebo 

vodní hladiny, častá je i záchrana zvířat.  

Mezi požáry letošního léta jednoznačně vedly požáry 

v přírodním prostředí. Tedy ty, které byly zapř íčiněny 

dlouhodobým suchem a vysokými teplotami. Hasiči se 

také potýkali s mnoha velkými požáry. Celkem u 12 

z nich byl vyhlášen 3. stupeň poplachu, což znamená, 

že se na jejich likvidaci podílelo více než 10 jednotek 

hasičů a u třech dokonce zvláštní stupeň poplachu, kon-

krétně u požáru v Bělé ve Středočeském kraji dne 12. 

srpna, v Libereckém kraji na Ještědu  

13. srpna a v Plzeňském kraji v Pňovanech 21. srpna (viz. 

popisy požárů na konci této tiskové zprávy). I tyto požáry 

byly v přírodním prostředí, nejčastěji se jednalo o požáry 

polí, lesního porostu nebo strniště. V jednom případě 

hořela skládka a v jednom zámek.  

V neustálé pohotovosti byly také dva vrtulníky Letecké 

služby Policie ČR a jeden Armády ČR, které pomáhaly 

s hašením převážně v nepřístupném lesním terénu. Letec-

ká technika byla použita k hašení 24 požárů. Konkrét-

ně vrtulníky zasahovaly u 22 požárů, v pěti případech 

bylo nasazeno k hašení letadlo – z toho 3x společně  

 

 

s vrtulníkem. 

Dnem s nejvíce požáry se stal 31. červenec, kdy hasiči 

vyjížděli k 143 požárům. Pokud porovnáme toto číslo 

s nejbohatším dnem na požáry v létě 2015, pak to bylo 

14. srpna 2015, kdy počet požárů vyšplhal až k číslu 201. 

V létě 2015 ale období nejhorších požárů bylo pouze 

mezi 31. červencem a 15. srpnem, zatímco letos hasiči 

vyjížděli k více než stovce požárů už 4. července. 

Některé z největších událostí letošního léta: 

17. července Hl. m. Praha - Praha 1, ul. Mikulandská. 

Osm jednotek PO zasahovalo u zřícení dvou pater tří 

podlažní budovy v rekonstrukci. Bylo provedeno vyproš-

tění celkem tří osob, které byly předány do péče zdravot-

nické záchranné služby. Na místo byl povolán sací bagr 

ZÚ HZS ČR a kynologové s atestací na “SUTINY“. Byl 

vyhlášen II. stupeň poplachu.  

22. července   Středočeský kraj - okres Mělník, Dobřeň. 

Jedenáct jednotek likvidovalo následky požáru lesa 

v nepřístupném terénu. Byl vyhlášen 3. stupeň požárního 

poplachu. Na místě zasahovala Letecká služba PČR.  

12. srpna Středočeský kraj - okres Kutná Hora, Karlov. 

Dvacet devět jednotek PO likvidovalo následky požáru 

výrobní haly, nákladního automobilu a tříděného odpadu 

na velké ploše v průmyslovém areálu.  Byl vyhlášen 3. 

stupeň požárního poplachu. K zásahu byl povolán vrtul-

ník Letecké služby PČR s bambivakem.   

Středočeský kraj - okres Mladá Boleslav, Bělá pod Bez-

dězem. Šestnáct jednotek PO likvidovalo požár porostu a 

lesa podél trati o délce cca 15 km mezi obcemi Bělá pod 

Bezdězem – Bakov nad Jizerou. Na hašení požáru byly 

povolány vrtulníky Letecké služby PČR a Armády ČR a 

letadlo LHS. Velitelem zásahu vyhlášen zvláštní stupeň 

požárního poplachu.  

13. srpna - Středočeský kraj - okres Kladno, Kladno - 

Dubí. Čtrnáct jednotek likvidovalo požár černé skládky 

pneumatik. Velitelem zásahu byl vyhlášen III. stupeň 

požárního poplachu. Na místo byla povolána chemické 

laboratoř, která monitorovala případný vznik možných 

nebezpečných zplodin hoření. Při požáru byli lehce zra-

něni dva příslušníci HZS Středočeského kraje. 

Liberecký kraj - okres Liberec, Ještěd. Dvacet jednotek 

PO likvidovalo požár lesa. Velitelem zásahu byl vyhlášen 

zvláštní stupeň požárního poplachu a vyžádány síly pro 

letecké hašení. Při požáru byl lehce zraněn jeden přísluš-

ník HZS Libereckého kraje.  

17. srpna 

Středočeský kraj - okres Příbram, Příbram I. Dvacet sedm 

jednotek likvidovalo požár výrobní haly laminátových 

van. Dle rozsahu požáru byl vyhlášen třetí stupeň požár-

ního poplachu. Na místě byla nasazena speciální technika 

Záchranného útvaru HZS ČR za účelem rozebírání částí 

haly a dohašovaní zbylých ohnisek.  

 

   za SDH, Jaroslava Čečrdlová 



 

 

Stalo se v Domově  

Že je léto okurková sezóna? Rozhodně to neplatí u nás v Domově. Ačkoliv letošní horké dny už nás pomalu opouště-

jí, vzpomínky na letošní léto zůstanou. A že bude na co vzpomínat!  

Několikrát nás během léta navštívil harmonikář pan 

Kubík se svým repertoárem veselých písniček. Za 

melodického zvuku tahací harmoniky a jeho hlasu 

jsme si pochutnali na grilovaných dobrotách a zanoto-

vali si s ním naše oblíbené písně. Těšíme se, až nás se 

svou harmonikou příště zase navštíví. Na konci léta 

navštívil také Domov pan Kubec, který potěšil senio-

ry hudebním vystoupením. Proběhl také mezinárodní 

den hudby, který jsme oslavili přednáškou o hudeb-

ních nástrojích. 

Domov Kolešovice je stálý účastník sportovních her 

seniorů, které se konají v okolí. Tříčlenná družstva 

z různých domovů změří své síly v rozmanitých disci-

plínách. Probudí se zdravá soutěživost, protáhnou se 

těla i mozkové závity a co je nejdůležitější, že se 

všichni náležitě pobaví.  

Léto je jako stvořené pro výlety. Ani u nás v Domově nesedíme nečinně a s našimi seniory výletujeme po okolních 

zajímavých místech. Letos jsme několikrát navštívili Podkrušnohorský zoo park v Chomutově, zámek Chyše a pod-

nikli jsme i výlet do Krásného Dvora, spojený s projížďkou v bryčce.  

Na své si přišli také ti, co se rádi dozvídají nové věci. Navštívil nás pan Radek Jareš, který nás poučil o exotickém 

ptactvu a opičkách a přivezl i spoustu exemplářů na ukázku, se kterými se mohli senioři vyfotografovat.  Do Domova 

zavítala také paní Dagmar Zieglerová se svou poutavou přednáškou o netopýrech v rámci mezinárodní noci netopý-

rů. Přivezla nám také ukázat živé exempláře ze záchranné stanice.  

Na počátku měsíce září proběhla v Domově Kolešovice vzácná duchovní návštěva a nebyl to nikdo menší než Jeho 

Excelence Kardinál Dominik Duka. Kardinál se osobně přivítal s uživateli i pracovníky, rozdal požehnání, krátce 

pohovořil o návratu kardinála Berana do České republiky, zodpověděl dotazy, vyjádřil se k problémům dnešní doby 

a navštívil imobilní uživatele na pokojích.  

K příležitosti návštěvy Kardinála byla dokončena také místnost určená k rozjímání našich uživatelů. Chtěli bychom 

tímto poděkovat Knihovně Městyse Kněževes za darování Bible a knihy o náboženství.  

 

A co nás čeká dále? 

V průběhu dalších měsíců 

oslavíme mezinárodní den 

seniorů, navštíví nás pan 

Pecháček se svým hudeb-

ním vystoupením, čeká nás 

světový den duševního 

zdraví spojený s přednáškou 

paní Horníkové a také před-

náška pana Tichaie v rámci 

mezinárodního dne stromů.     

 

Bc. Linda Bláhová, DiS., 

sociální pracovnice 



 

Společenská kronika   

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V ZÁŘÍ A ŘÍJNU LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ  

V l a s t a  R a n s d o r f o v á               

A l e n a  B l á h o v á                  

E d u a r d  H o r n í k                    

J a r o s l a v a  Č e č r d l o v á          

Z d e ň k a  H o u b o v á   

 

S t a n i s l a v  F r ý d a   

 

 

  PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET 

      * gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok  

tisk Kolešovické  l i s ty  vydává obec Kolešovice. Počet výtisků  120 ks.                                                                                                       

Vy davatel :   obec Kolešovice, 270 02 Kolešovice č.p. 212  – telefon: 313 582 296, IČ 00243884,  www.kolesovice.cz                                                

Evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 18577. Texty neprošly jazykovou úpravou.                                                                             

Adresa pro zasí lání  pří spěv ků a  inzerátů : obec@kolesovice.cz / Uzávěrka pří št ího č ís la : 21.11.2018 

 

 1. září 2018 - nádvoří Domova Kolešovice                              

 Kristýna Hrenáková a Michal Pavlíček, oba Šanov  

 22. září 2018 - Obecní úřad Kolešovice                              

 Jitka Lažová a Jan Vlach, oba Kolešovice  

ŘEKLI SI SVÉ    „ano“ 

    Emma Kosová        *  24. července 2018  
 EMIČCE ŘEJEME KRÁSNÝ A SPOKOJENÝ ŽIVOT.                 

 ŠŤASTNÝM RODIČŮM BLAHOPŘEJEME !  

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY MEZI OBYVATELE NAŠÍ OBCE 

 V měsíci červenci a srpnu nás opustili tito naši spoluobčané:  

 29. července 2018    pan Miloslav  H l a d í k                              

 6. srpna 2018                  pan Oldřich  M a z a n e c                      

 27. srpna 2018                  paní Alžběta  Š v a r c o v á      

                  Č e s t  j e j i c h  p a m á t c e  !  

 
Český svaz žen Kolešovice si vás dovoluje pozvat na  

 

 

v sobota 13. října 2018 od 20 hodin v KD Kolešovice 

Hraje: Jan Fernet a spol. 

Vstupné: 100,- Kč  

http://www.kolesovice.cz/
mailto:obec@kolesovice.cz

